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Eerste termijn Kadernota 2023
Inleiding

Voorzitter, wij willen het College en het ambtelijke apparaat bedanken voor de duidelijke 
antwoorden op onze technische vragen en de heldere opzet van de Kaderbrief. We zijn blij dat de 
tips die vorig jaar door de fractie Algemeen Belang gegeven zijn volledig zijn overgenomen. Sommige 
van onze vragen bleken politieke vragen, hier zullen we uiteraard op terugkomen in de eerste 
termijn. Over sommige vragen willen we net nog wat meer weten, of gewoon iets kwijt, waarmee we 
een aantal aandachtspunten meegeven om het College qua prioritering richting het einde van het 
jaar een handje te helpen.

Financiën

Voorzitter, in de kadernota wordt een voorstel gedaan voor uitbreiding van de formatie van de 
buitendienst. Dit voorstel zal in eerste instantie onderbouwd worden door middel van een 
onderzoek. Wij hebben gevraagd of een onderzoek noodzakelijk is en of er niet een schatting 
gemaakt kan worden van het aantal Fte’s? Het antwoord van de wethouder geeft aan dat het 
onderzoek meer omvat dan alleen het uitbreiden van Fte’s, maar ook dat er gekeken wordt naar 
bijvoorbeeld serviceverlening en het bieden van de juiste kansen aan ons personeel. Wat ons betreft 
is uitbreiding van de formatie van de buitendienst meer dan welkom en is de formatieplaats op dit 
moment wellicht aan de lage kant. De buitendienst hoeft zijn toegevoegde waarde niet meer te 
bewijzen. Op dit punt is er wat ons betreft dan ook geen onderzoek nodig. De resterende punten 
steunen wij uiteraard. We zouden het College nog willen meegeven om, vanwege het slinken van de 
huidige doelgroep WSW, andere opties te onderzoeken waarbij mensen met een afstand tot de 
arbeidsmarkt hun steentje kunnen bijdragen. 

Veiligheid en leefbaarheid

In de kadernota wordt zorgvuldig uitgelegd dat de formatie voor Openbare Orde en Veiligheid op dit 
moment niet voldoende is. Onze gemeente kent grootstedelijke problematieken op het gebied van 
openbare orde en veiligheid. 

Vanwege complexe dossiers neemt de werklast toe en is de OOV-organisatie kwetsbaar. Voor fractie 
Algemeen Belang is het dus niet meer dan logisch dat er onderzocht gaat worden of de OOV-afdeling 
gebaat is bij extra formatie. We zijn blij dat er gekeken wordt naar een oplossing die past binnen de 
begroting en dat er niet klakkeloos wordt bij-geplust. Er moet een goed onderscheid gemaakt 
worden tussen een incidenteel capaciteitsprobleem en structurele zaken. Wat is de rol van politie en 
justitie bij structurele zaken? We moeten ondermijning niet ontkennen of negeren, maar we hoeven 
ook het werk niet naar ons toe te trekken.

Veiligheid binnen de openbare orde zegt vooral iets over het maatschappelijk verkeer in de openbare 
ruimte. Naast veiligheid binnen het maatschappelijk verkeer willen wij ook aandacht vragen voor 
veiligheid op het gebied van fysieke wegen en verkeer, en dan met name voor de zebrapaden. 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Kadernota 2023  - 2 - 10 juli 2023

Economie en Toerisme

Voorzitter, eind 2023 vindt er een evaluatie van de pilot Ondernemersdesk plaats. In onze technische 
vragen hebben we gevraagd naar het reserveren van een structureel bedrag wanneer blijkt dat de 
Ondernemersdesk geïmplementeerd kan worden. We willen de wethouder bedanken voor het 
duidelijke antwoord. Wel zouden wij de wethouder willen meegeven om meer aandacht te besteden 
aan communicatie omtrent deze ondernemersdesk, zodat alle ondernemers binnen onze kernen 
voldoende zijn geïnformeerd over dit nieuwe project. 

Voorzitter, de fractie AB maakt zich zorgen. Zorgen over ons paradepaardje van Valkenburg aan de 
Geul, de kurk waar alles op drijft, ook vaak de financieringsbron voor ontwikkelingen in onze kernen. 
Het Toerisme, de economie, hetgeen waar Valkenburg regionaal, nationaal en internationaal door 
schittert. Met onze nieuwe schutterskoning als boegbeeld. 

We maken ons zorgen over de toekomst en het tempo daarnaartoe. Voor zaken op het economisch 
vlak worden in deze kaderbrief diverse extra budgetten gevraagd. Bij de technische vragen is 
meerdere keren gevraagd naar een onderbouwing van deze budgetvragen. Deze zijn niet of 
nauwelijks gegeven. 

Termen als “Expert Judgement”, in gewoon Nederlands “een slag in de lucht”, een verdeling van 50-
50 van de extra inkomsten toeristenbelasting zonder onderbouwing, waarom niet 40-60?, en het 
ophogen van het evenementenbudget, omdat er in het verleden andere zaken uit zijn betaald 
(promotiecampagnes), getuigt niet van een solide financiële grip op zaken. Hierbij verwijzen we ook 
naar het onverklaarbare overschot waar we bij de jaarrekening op hebben gewezen. Het lijkt soms 
op handjeklap met de ondernemers en evenementenorganisatoren.

Maak eerst eens inzichtelijk wat nodig is, onderbouw dit goed en ga dan extra middelen vragen of 
verdelingen maken van extra opbrengsten. Dit is inefficiënt en wellicht ook ineffectief inzetten van 
middelen van de burgers van onze gemeente of onze bezoekers. Of vergist AB zich?

Daarnaast blijven resultaten vooralsnog uit en moet alles wachten op de visie VTE. Is het niet 
mogelijk een aantal zaken tegelijk op te starten dan wel voor te bereiden, zodat zodra de visie VTE er 
is meteen kan worden begonnen met de andere zaken zoals het Kunst en Cultuurbeleid? Ons ontgaat 
waarom dit allemaal in opvolging van elkaar moet en niet naast elkaar kan lopen. En alsof dat nog 
niet genoeg is, is de Strategische Reserve ineens voor Evenementen en Toerisme? Nee, deze is in het 
leven geroepen om structuurversterkende maatregelen te stimuleren, wellicht vanuit de mono-
economie-gedachte juist in die hoek!

Wellicht kan het College ons duidelijkheid verschaffen en onze zorgen wegnemen, want wij krijgen er 
de vinger niet achter.

Sociaal Domein

Voorzitter, om in beweging te blijven in de breedste zin van het woord hebben we nog niet zo lang 
geleden onze beweegmakelaar in het leven geroepen. Afgelopen jaar heeft deze beweegmakelaar 
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vanuit een her-prioritering (die wij overigens volkomen begrijpen) tijdelijk andere taken gekregen. 
Kan het College ons meenemen in de verdere invulling van de taken van de beweegmakelaar?

In de kadernota wordt omschreven dat er momenteel gewerkt wordt aan een nieuw beleidsplan 
armoedebestrijding en schuldhulpverlening. Het streven is om dit plan eind dit jaar te laten 
vaststellen door de Raad. Een evaluatie van het huidige beleid volgt daarmee nog. Toch zijn we 
benieuwd of de wethouder ons alvast kan meenemen in de stand van zaken betreffende vroeg-
signalering schuldhulp en de schuldhulpverlening. 

Sport, cultuur en recreatie 

De afgelopen maanden zijn er door diverse fracties vragen gesteld over het onderhoud van de vijver 
in het Halderpark. Mits goed onderhouden, is dit een mooie parel in het Valkenburgse, waarbij 
inwoners en toeristen die het centrum binnenlopen vanaf de Wilhelminalaan mooi ontvangen 
worden. Echter, wanneer de vijver niet frequent wordt onderhouden, kleurt het water snel groen. 
Ondanks dat de kleur groen vaak geassocieerd wordt met groei, rust en balans zouden wij toch willen 
pleiten voor structureel onderhoud van de vijver. Graag een reactie van de wethouder hierop. 

Wanneer we nog even verder door associëren op de kleur groen, is de link naar 'van kuurpark naar 
natuurpark' natuurlijk snel gelegd. Allereerst wil de fractie Algemeen Belang kwijt dat het 
veelbelovende plannen zijn, die zeker gezien de staat van het kuurpark op dit moment, aan te 
moedigen zijn. Toch heeft onze fractie het gevoel dat de plannen omtrent het kuurpark naar voren 
worden getrokken vanwege de aanstaande wereldbeker mountainbike, en daarmee als het ware 
wegsprint uit de 5 koploper projecten van Valkenburg-West. Hier hebben wij onze twijfels bij. Graag 
een reactie van de wethouder hierop. Verder zouden wij ervoor willen pleiten om eerst de 
samenwerking met eventuele kwartiermakers af te wachten om zo een goed integraal beeld te 
kunnen beoordelen. Daarbij zou de samenhang met ontwikkelingen in het Openluchttheater meteen 
meegenomen kunnen worden. 

Voorzitter, we hebben gesproken over de vijver in het Halderpark en is tevens  het kuurpark de revue 
gepasseerd. We zouden bijna vergeten dat we in het centrum van Valkenburg aan de Geul nog een 
park hebben liggen, namelijk het Odapark. Ook dit park, met middenin nog zo’n mooi pareltje: de 
fontein, behoeft onderhoud. Fractie Algemeen Belang is van mening dat deze fontein beter 
onderhouden mag worden. Ditzelfde geldt voor het onderhoud van het park. Hoe mooi zou het zijn 
als dit park weer werd voorzien van bankjes, zodat onze inwoners en bezoekers ook kunnen genieten 
van dit mooie park. Graag een reactie van de wethouder hierop. 

Voorzitter, in de kadernota wordt ook gesproken over de renovatie van de hoogstamfruitboomgaard 
aan de Daalhemmerweg. Er is sprake van een onderhoudsachterstand aan de aanwezige 
hoogstamfruitbomen die uit pacht terug verkregen zijn. Naleving van de pachtovereenkomst kan 
worden afgedwongen, voor zover gewenst. Achterstallig onderhoud verhalen op de pachter wordt in 
deze niet of nauwelijks haalbaar geacht, gelet op de afwezigheid van afspraken. Wat gaat het College 
doen om dit in de toekomst te voorkomen en welk signaal gaat hiermee uit richting alle pachters van 
gemeentegronden?
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Fractie Algemeen Belang kan het plaatsen van de kantplanken en schoonmaakroosters op de velden 
van VV Walram en VV Berg alleen maar toejuichen. Op deze manier komt er zo weinig mogelijk 
rubbergranulaat buiten de kunstgrasvelden terecht, hetgeen erg belangrijk is gezien de schadelijke 
effecten die dit op het milieu heeft. Wel hebben wij de volgende vraag met betrekking tot dit 
onderwerp: 

De kunstgrasvelden die nu landelijk worden aangelegd, worden voorzien van kurk in plaats van 
rubbergranulaat, zodat de problematiek omtrent het rubbergranulaat voorkomen kan worden. 
Mogen we er dan vanuit gaan, dat wanneer de huidige kunstgrasvelden binnen onze gemeente aan 
vervanging toe zijn en er eventueel nieuwe kunstgrasvelden worden aangelegd, deze direct worden 
voorzien van kurk en dus niet bedekt zullen worden met rubbergranulaat? 

Voorzitter, bij onze algemene beschouwingen in november 2022 hebben wij gevraagd naar de 
mogelijkheden om individueel buitensporten te stimuleren. Kunt u ons informeren over de stand van 
zaken met betrekking tot het stimuleren van individueel buitensporten? 

Al meerdere jaren hebben wij het tenniscomplex in Berg aangekaart vanwege het verpauperen van 
het complex. Er wordt helemaal niets aan onderhoud gedaan, waardoor de situatie van kwaad tot 
erger wordt. Fractie Algemeen Belang vindt het belangrijk dat er keuzes gemaakt gaan worden om 
tot een oplossing te komen. We hebben het gevoel dat er een tenniswedstrijd is ontstaan tussen de 
gemeente en de tennisclub, waarbij geen van beiden wil verliezen. De echte verliezers van dit 
enkelspel zijn juist de omwonenden, de Scouting en VV Berg. Om nog maar niet te spreken van de 
vele wandelaars die hier dagelijks langs komen. Dat het huidige tenniscomplex tot onveilige situaties 
leidt, moge duidelijk zijn. 

Kunt u ons informeren over de stand van zaken en informeren over een eventueel actieplan, zodat 
onze inwoners weten wat er in de toekomst met dit complex gaat gebeuren? 

Duurzaamheid 

In de kadernota wordt onder het kopje volksgezondheid en milieu gesproken over een lokale 
energiecoöperatie. In de commissie Fysiek Domein zijn we door de wethouder geïnformeerd over de 
ontwikkelingen rondom het oprichten van een gezamenlijke energiecoöperatie met de gemeente 
Gulpen-Wittem. Dit op basis van een initiatief van betrokken inwoners. Alhoewel wij de 
betrokkenheid van inwoners alleen maar kunnen toejuichen, zijn we over dit initiatief toch wat 
kritisch. Fractie Algemeen Belang deelt de mening van het College niet dat elke inwoner van onze 
gemeente moet bijdragen aan een kostenbesparing welke is ontstaan door een particulier initiatief 
van enkele inwoners. Ons inziens komt dit niet overeen met de afspraken die we gemaakt hebben bij 
het in het leven roepen van het noodfonds. Het klopt dat de opstartkosten van een 
energiecoöperatie hoog zijn, maar wij begrijpen niet waarom de gemeente dan moet bijdragen. 

Het College schrijft in haar antwoord op onze technische vraag hierover: “Het coöperatief 
gedachtengoed strekt verder dan zelfbelang en hierbij hoort ook inclusie van kansarme gezinnen in 
hun projecten, het betrekken van jongeren en het verstrekken van informatie”. Als fractie Algemeen 
Belang kunnen wij dit niet meer dan alleen maar omarmen. Echter, het feit dat ook kansarme 
gezinnen mogen deelnemen is voor ons als fractie onvoldoende onderbouwing voor de inzet van 
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Algemene Middelen. Uiteindelijk trekken de inwoners van onze gemeente met een krappere beurs 
hierdoor per saldo aan het kortste eind. 

Voorzitter, we komen hiermee aan het einde van onze 1ste termijn. We spreken nogmaals onze dank 
uit voor alle inspanningen die geleid hebben tot het opstellen van de kadernota. Onze gemeente 
veert weer op! Dit hadden we vorig jaar gehoopt en komt nu tot uiting!

    


